
 

 

НАЦИОНАЛНА ЗДРАВНООСИГУРИТЕЛНА КАСА 
София 1407, ул. „Кричим” № 1  

 

 

 

 

СТЕНОГРАФСКИ ПРОТОКОЛ 

ОТ ЗАСЕДАНИЕ НА НАДЗОРНИЯ СЪВЕТ НА НЗОК 

06 НОЕМВРИ 2019 ГОДИНА 

 

 

 Днес, 06 ноември 2019 г., в сградата на НЗОК, гр. София, ул. 

„Кричим“ № 1, ет. 4 се проведе извънредно заседание на Надзорния съвет 

на НЗОК. 

 

Присъстват: 

От Надзорния съвет на НЗОК: Жени Начева, д-р Бойко Пенков, Галя 

Димитрова, Теодор Василев, Григор Димитров, Оля Василева.  

Д-р Дечо Дечев – управител на НЗОК. 

Отсъстват следните членове на Надзорния съвет: Росица Велкова, д-р 

Иван Кокалов, Андрей Дамянов. 

 

Заседанието започна в 16.20 часа. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Добър ден, колеги. Дневният ред е относително 

кратък. Предлагам да сме оперативни. Всички Вие имате право да изразите 

мнение по всяка една от точките. Най-основната тема е отчетът за 

деветмесечието. Спазваме изискването да се приеме този отчет. А 

допълнително с това имаме ангажименти да изпратим информация за 
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деветмесечието на лекарския съюз. Втора точка е компенсирана промяна в 

РЗОК – Бургас, но все пак трябва да бъде утвърдена от Надзорния съвет. 

Става дума, че средства от определена група болници се насочват към 

друга група болници, а не допълнително разпределение на средства към 

РЗОК. И трета точка е свързана с проект за изменение на Наредба 10. В 

точка Разни предлагаме един материал, който е свързан с информационната 

система на касата. Други въпроси? Предложения? Няма. Който е съгласен с 

така предложения дневен ред, моля да гласува. Против? Въздържали се? 

Няма. Благодаря Ви. 

ДНЕВЕН РЕД: 

1. Информация за текущо изпълнение към 30.09.2019 г. на бюджета на 

НЗОК, на чл.177а и чл.334а от НРД за медицинските дейности за 2018 г. и 

на чл.120а, ал.2, т.3 от НРД за денталните дейности за 2018 г. и 

предложение за актуализирано месечно разпределение на бюджета на 

НЗОК за 2019 г. 

2. Прилагане на чл. 11 от Правилата за условията и реда за прилагане на чл. 

4, ал. 1, ал. 2 и ал. 3 от ЗБНЗОК за 2019 г. за РЗОК – Бургас. 

3. Проект на Наредба за изменение и допълнение на Наредба № 10 от 2009 

г. за условията, реда, механизма и критериите за заплащане от 

Националната здравноосигурителна на лекарствени продукти, 

медицински изделия и на диетични храни за специални медицински цели, 

договаряне на отстъпки и прилагане на механизми, гарантиращи 

предвидимост и устойчивост на бюджета на НЗОК. 

4. Разни. 

ЗА – Жени Начева, д-р Бойко Пенков, Галя Димитрова, Теодор Василев, 

Григор Димитров, Оля Василева. 

ПРОТИВ – няма. 
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ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: По първа точка, макар че доста неща се 

изговориха, само искам да вмъкна, че вече започнахме оперативно работа 

по Националните рамкови договори. Започнали са колегите от касата, 

министерството и лекарския съюз с основния пакет. Ще продължат и по 

другите теми. Периодично, когато имаме какво да Ви съобщим, ще Ви 

съобщаваме по отделните раздели по рамковия договор, за да сте 

информирани с хода на дискусиите, преди да са стигнали материалите до 

ниво утвърждаване от Вас. 

Отчетът за бюджета на НЗОК на този етап показва, че приходите се 

изпълняват съгласно предвидените разчети и заложените параметри в 

Закона за бюджета на НЗОК за 2019 г. Към деветмесечието са усвоени и 

разпределени 299 млн. лв. приходи повече, спрямо същия период на 

предходната година. Ако има тенденция за тяхното допълнително 

преизпълнение, това ще стане ясно, вероятно, в края на този или в началото 

на следващия месец, за да можем да вземем и съответните решения в тази 

посока, като Надзорен съвет. Затова на този етап не коментирам 

възможните параметри на изменение на приходната част и работим при 

допускането, че приходите са в рамките на Закона за бюджета на касата за 

2019 г.  

В частта на здравноосигурителните плащания средствата от резерва, 

това, което коментирам, като изпълнение, е на база единствено взетото 

решение от Надзорния съвет за 50 млн. лв. за увеличение на разходите за 

болнична медицинска помощ. В резултат на което има остатък от 77 млн. 

лв. средства в резерва, неразпределени, които - също по решение на 

Надзорния съвет на касата, може да гласуваме и да преразпределим, но това 

също няма да стане по-рано от края на месец ноември и началото на месец 

декември. Поне така показват числата в този момент. 
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Здравноосигурителните плащания са усвоени към 30.09.2019 г. на 

75.8%, същият е бил и процентът на изпълнението към деветмесечието на 

предходната година. Изплатени са 207 млн. лв. средства повече, отколкото 

за деветмесечието през 2018 година 

В първичната извънболнична медицинска помощ средномесечно 

остатъкът на средства е 19 млн. лв. за последните три месеца. Такива са 

тенденциите и за първите девет месеца. Там не очакваме някакво 

напрежение в изпълнението на бюджета. 

В специализираната извънболнична медицинска помощ остатъкът е 

около 22 – 23 млн. лв., при около 20 млн. лв. разходи към момента. Но 

последните три месеца, знаете, че са по-активните месеци за изпълнение на 

бюджета. А ние взехме решение за разпределение за по-голям брой 

направления и в тази връзка считаме, че средствата и в първичната, и в 

специализираната извънболнична медицинска помощ ще бъдат усвоени 

изцяло така, както са планирани и разчетени в Закона за бюджета на НЗОК 

за 2019 г. за тази цел. 

В денталната помощ също изпълнението е в рамките на параметрите, 

които са предвидени за този параграф. Средномесечно около 15 млн. лв. е 

остатъкът за дентална помощ. И за наша изненада новата дейност е 

планирана в рамките на тенденциите, които са определени в Националния 

рамков договор за денталните дейности. Тук също няма превишение на 

дейност. 

Медико-диагностичната дейност, както и специализираната 

извънболнична медицинска помощ, това са разходи, които са свързани с 

направленията и стандартите, около 9 млн. лв. е остатъкът на средства, при 

около 7 млн. лв. досега усвоени към деветмесечието. Но, отново 

подчертавам, че последните три месеца, предполагам, че тенденцията е за 

100% изпълнение на тези средства. 
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За лекарствените продукти по отделните направления това, което 

видях, може би след това д-р Дечев може да ни даде повече информация, но 

това, което видях е, че към момента, говоря общо за лекарствата, без да ги 

диференцирам по видове, се очертава един недостиг от около 100 млн. лв., 

ако се запазят тенденциите за нарастване след отстъпки от началото на 

годината, т.е. нашият средномесечен остатък е от около 66 млн. лв. Към 

момента имаме 102 млн. лв. към деветмесечието средномесечен разход, 

подчертавам за трите групи лекарства. Тук, разбира се, разчитаме на 

отстъпките. Искам да изкажа благодарност на екипа на касата, че след 

предходния Надзорен съвет е създадена организация, за да се събере това, 

което планирахме като отстъпки, така че да няма натиск върху бюджета за 

следващата година или неизпълнение на бюджета за лекарства, което няма 

да се случи, поне на този етап. Надявам се, до края на годината планът за 

събиране на отстъпки да се изпълни. Това, което видях в материалите на 

колегите от касата е, че за онколекарствата на този етап са събрани 23 млн. 

лв. отстъпки или 7.9% повече от същия период на предходната година. За 

лекарствата за домашно лечение, най-вече основно тук са тези по протокол, 

са събрани 56 млн. лв. от отстъпки, което е с 19% повече от предходната 

година. 

За болнична медицинска помощ средномесечният разход към 

деветмесечието е 164 млн. лв. Оставащите средства за последните три 

месеца са 188 млн. лв., което е в рамките на параграфа с резерва – 2 млрд. и 

50 млн. лв., което означава, а и миналогодишните тенденции показват, че 

има ръст в последните три месеца, говоря касово, това, което се плаща през 

тази година. А и с корекциите, които гласувахме в началото на този месец и 

през миналия, аз поне считам, че на този етап се очертава известна 

икономия в този параграф. В смисъл икономия на средства за заплащане на 

текуща дейност, която е извършена през 2019 г. Най-вероятно ще взимаме 

тези решения следващия месец, но най-вероятно ще имаме възможност 
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това, което коментирахме досега, да платим авансово дейност, която е 

извършена през декември още през месец декември, а не през януари 2020 

г., с което да освободим средства от бюджета за следващата година за 

болнична медицинска помощ. Тук отново напомням, че за болнична 

медицинска помощ и за извънболнична медицинска помощ, т.е. 

здравноосигурителните плащания за медицински дейности, действа ал. 2 от 

§ 1 от Закона за бюджета на НЗОК за 2019 г., който казва, че нямаме право 

да правим компенсирани промени между елементите на разходите в 

медицинските дейности и от тази гледна точка коментирам възможността 

средствата да останат за болнична медицинска помощ, но да се използват за 

авансово плащане на дейност или дейност, която е извършена през 2019 г. 

само.  

За медицинските изделия, там също тенденциите показват, че 

правилно са планирани и разчетени средствата, които са договорени в 

спецификацията, която ни е предложена от ръководството на касата и 

действа тази година. За медицинските изделия най-вероятно средствата към 

края на годината също ще се усвоят или ако има икономии, няма да има 

повече от 1 млн. лв., поне засега това показват разходите. Макар че 

увеличението на медицинската дейност е свързано с по-висок разход на 

медицинските изделия. 

Другите здравноосигурителни плащания – европейските, там така 

или иначе на 100% ще бъдат усвоени средствата. А също така, отново 

подчертавам, че това е решение, което ще се вземе от Надзорния съвет 

колективно, ако има преизпълнение на приходите в края на годината, поне 

аз бих предложила то да отиде именно за просрочени задължения, 

подчертавам, на такива средства. Така или иначе те са дължими. И в тази 

връзка такива са и разчетите за бюджета за следващата година по това перо. 

Допускането е, че ще имаме възможност всички възможни икономии на 
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средства, които не са предназначени за медицински дейности, да се насочат 

за европейски плащания на просрочени задължения. Тенденциите тук ни 

показват, че за този вид дейност извън обхвата на просрочията, текущите 

заявки бележат увеличение. Има тенденция за увеличение. Дейността само 

за тази година, без просрочията, ако правилно съм разбрала числата, е 83 

млн. лв., т.е. текуща дейност в рамките на деветмесечието на тази година. 

Преди, ако не ме лъже паметта, 80 млн. лв. беше размерът на годишния 

разход, който е нововъзникващ и се увеличава. Там има ръст по ред 

причини. Това, което коментирахме с д-р Дечев е, че търсим варианти 

всички възможни ресурси на нашата болнична и лекарствена система да 

бъдат използвани максимално така, че хората да получат необходимата 

медицинска помощ и в нашата страна при същия обем, качество и 

възможности за лечение. Общо дължимите към 30.09.2019 г. средства са в 

размер на 257 млн. лв., но не всички от тях са просрочени, т.е. все още не са 

в падеж. Около 94 млн. лв. са тези средства за 2016 г., през 2017 г. – 92 млн. 

лв., през 2018 г. – 98 млн. лв., като част от тях все още не са просрочени 

задължения. 

Трансферите не ги отбелязвам дотолкова, че дори на този етап да се 

отчита по-голям темп на изпълнение, тъй като те се правят със средства от 

държавния бюджет през Министерството на здравеопазването към 

Националната здравноосигурителна каса, създали сме организация между 

двете институции пълният размер на трансферите да бъде заплатен, който е 

дължим през тази година също, за да няма натиск върху бюджета за 

следващата година. Дори част от дейностите, които са дължими за 

заплащане през януари следващата година, ще се опитаме да използваме 

максимално възможни ресурси, за да се покрият разходите тази година. В 

това число и разходите за ваксини, които са постъпили вече при 

общопрактикуващите лекари и на съответните места, за да се освободят 

средства и да има ритмичност на плащанията през следващата година 
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предвид новите предизвикателства, които се очертават в тази сфера, 

свързани с новите дейности, които трябва да заплащаме. 

Това е съвсем накратко, като общ преглед. И като цяло на този етап 

считаме, че параметрите на бюджета се изпълняват в рамките на 

планираните и разчетени първоначално средства. Бих казала, че за първи 

път тази година някак си успяхме да овладеем разходите за 

здравноосигурителни плащания, тук не коментирам по-задълбочената тема, 

която вероятно на друго заседание ще обсъдим – ефективност и резултати, 

но средствата за здравноосигурителни плащания са в рамките на 

разчетените по параграфи, както е рамковият договор, без предварително 

да се залагат средства от резерва за тази цел.  

Д-Р ДЕЧО ДЕЧЕВ: В сряда ще се гледа в комисии в Парламента 

проектът на Закона за бюджета на НЗОК за 2020 г. Аз мисля, че трябва да 

го знаете, че това, което приехме ние, като бюджет, има промени в това, 

което ще гледат. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Ние не сме ги видели. Какви промени има? 

Д-Р ДЕЧО ДЕЧЕВ: Става въпрос за тези 12 млн. лв., които 

отделихме в подред на административната издръжка. Това е извадено. Те са 

прибавени към болничната помощ. Аз продължавам да обяснявам, че ако 

ще трябва да плащаме от там лихви и разноски по дела, ще има проблем. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Министърът си го е решил и ще го отстоява. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Това е решение на Министерски съвет. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: В Министерски съвет кой го е внесъл? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Има текст, който дава право да се правят 

компенсирани промени, заедно с тази корекция, която отбеляза д-р Дечев, 

между елементите на разходите и трансферите с цел заплащане на тези 

съдебни разноски по дела, което дава по-голяма гъвкавост на Надзорния 
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съвет, когато възникне такова плащане, да се правят подобни 

компенсирани промени. 

Д-Р ДЕЧО ДЕЧЕВ: Те ще се правят … Ние от една страна се 

съгласяваме, т.е. не ние, а вие - МЗ, с това, което искаше д-р Маджаров – 

всичките суми, които са за болнична помощ се разпределят на първи 

януари за цялата година по болници. 12 млн. лв. къде са? Къде остават те, 

ако той иска – колко сте приели бюджета – 2 млрд. лв. и еди колко си, на 

първи януари ги раздаваме. 12 млн. лв. от там на какво основание ги вадим? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: На основание този текст в проектозакона за 

бюджета. 

Д-Р ДЕЧО ДЕЧЕВ: Като ще ги вадим, тогава защо не ги извадихме, 

за да е ясно? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Защото в хода на изпълнението на бюджета не се 

знае дали ще бъдат 12 млн. лв. или 1 млн. лв. Сметката е върху 150 млн. лв. 

надлимитна дейност, но са заведени дела за 50 млн. лв., а миналата година 

за 1 млн. лв. имаше на трета инстанция произнасяне. 

Д-Р ДЕЧО ДЕЧЕВ: То не ни пречи, ако са в отделна позиция, ако 

останат пак да си ги прехвърлим. Какво ни пречи? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Това казвам, че размерът е спорен, дали са 12 млн. 

лв. или 1 млн. лв. 

Д-Р ДЕЧО ДЕЧЕВ: Това ще ни каже д-р Маджаров, че тези 12 млн. 

лв. след като са в параграфа за болнична помощ – раздавайте ги на 

болници. И тук няма да остане нищо. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Аз не мога да разбера едно нещо. 

Определяме една сума за бюджета за болнична помощ. Нали така? 

Съгласно закона нямаме право да прехвърляме… 
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ЖЕНИ НАЧЕВА: С изключение на този текст за съдебните 

разноски. Така поне е внесен в момента проектозаконът за бюджета. Т.е., 

може да се прехвърля само при възникване на необходимост от плащане на 

съдебни разноски. 

Д-Р ДЕЧО ДЕЧЕВ: Аз не видях такъв текст. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Има, сега ще го покажа. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Хубаво, значи ние, като Надзорен съвет, сега 

ще изпълняваме нещо, за което сме гласували против. 

Д-Р ДЕЧО ДЕЧЕВ: То не е против, просто… 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Г-н Димитров, ако може само да кажа, че накрая 

не Надзорният съвет, не Министерският съвет, Парламентът е този, който 

гласува текстовете в окончателен вид. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Г-жо Начева, тази теза ми е позната. Имали 

сме случаи, когато сме утвърждавали бюджет и отива при министъра, и 

прехвърля от едно перо в друго. Така че ще изчакаме… 

Д-Р ДЕЧО ДЕЧЕВ: В края на краищата става въпрос за едни и същи 

пари. Не става въпрос за различни пари в повече или по-малко. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: В § 10 е този текст. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Какво е записано? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: „За изплащане на всички дължими суми по влезли 

в сила съдебни решения срещу Националната здравноосигурителна каса 

във връзка със здравноосигурителни плащания, Надзорният съвет на НЗОК, 

по предложение на управителя на НЗОК, своевременно одобрява 

компенсирани промени между показателите по бюджета на НЗОК в частта 

разходи и трансфери“. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Добре, обаче тази хипотеза, която казва… 
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Д-Р ДЕЧО ДЕЧЕВ: Как ги взимаш, след като си ги раздал на 

болниците? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Може да ги вземеш от други направления, можеш 

да ги вземеш от болнична помощ, т.е. тези средства… 

Д-Р ДЕЧО ДЕЧЕВ: Те са раздадени в болнична… 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Дали ще раздадем 100% средствата в параграфа 

или ще заделим за тази цел средства в размер, който преценим, като 

Надзорен съвет, това зависи от хода на преговорите по НРД. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Нали миналата година бяхме на същото 

мнение, обаче като отидохме ... като удари на масата д-р Маджаров и ние 

ги разпределихме. Нали си спомняш как беше? Ако тази година удари по 

масата и каже, че няма да подпише нищо, ако ние не ги разпределим 

предварително, какво правим? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Ако Законът за бюджета на касата бъде приет по 

този начин, ние сме длъжни да изпълняваме Закона за бюджета. Той е над 

всички останали. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Добре, тогава му казваме – Х е сумата, 

вадим от нея сумата и тази, останалата, я разпределяме за болнична помощ. 

Д-Р ДЕЧО ДЕЧЕВ: Което става същото, което приехме и се пита 

защо го променихме? 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Някой да вкара творчество. 

Д-Р ДЕЧО ДЕЧЕВ: Ти на първи януари няма как да знаеш колко ще 

ти бъдат разноските по делата, което е същото, като го отделяш. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Факт е, но горе-долу може да се предвиди от 

заведените дела кои са на трета инстанция и по кои може да има 

произнасяне. 
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ГРИГОР ДИМИТРОВ: Този бюджет има ли го на страницата? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: На страницата на Народното събрание. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Друга промяна каква има? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: За друга промяна не съм гледала, честно казано, 

мисля, че няма промяна. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: А това, за 5 млн. лв. към НАП, отпадна ли? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Мисля, че отпадна. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Довечера съм по телевизията. Утре ще се 

гледа в социалната комисия. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Не, утре социалната, бюджетната и здравната 

комисия ще заседават заедно и ще гледат трите бюджета. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Утре ще бъдем на заседанието, но, ако 

наистина е отпаднало, тогава… Знаете колко съм лоялен към държавната 

квота, но този път ще бъда безкрайно нелоялен за едни 5 млн. лв. Д-р 

Пенков се бори от 19 години с това. От тогава се бори да го отмени. И сега 

съм възмутен от отпадането на този член – за едни 5 млн. лв. 

Д-Р ДЕЧО ДЕЧЕВ: Примерно аз съм „за“ това някой, който ми 

върши дейност, която аз би трябвало да я върша, да получава нещо. Аз съм 

„за“ това нещо. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Особено, ако си върши добре работата.  

Д-Р ДЕЧО ДЕЧЕВ: Ако ти върши дейността ще му плащаш, 

естествено, но примерно от превишение на приходната част, планираната, 

да си получава процент, защото това е стимул. И това е по-обяснимо. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да се върнем към отчета за деветмесечието. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Само едно ме интересува. Събрали сме 76 

млн. лв. от отстъпки за лекарства. Заветната цел ни е 160 млн. лв. Нали 
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така? Остават ни за три месеца да съберем 100 млн. лв. Ако не ги съберем 

тези 100 млн. лв. касата е на дефицит. 

Д-Р ДЕЧО ДЕЧЕВ: Не можем да не ги съберем. То няма как да не се 

съберат. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Ако не ги съберем, казвам „ако“, не казвам, 

че няма да ги съберем – значи сме на дефицит. Нали така? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Очертава се проблем. Теоретично – да. 

ОЛЯ ВАСИЛЕВА: Тук влизат само по Наредба 10 ли отстъпките? А 

по Механизма? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Всичко. 

Д-Р ДЕЧО ДЕЧЕВ: Става въпрос, че по Механизма сме на второ 

тримесечие. Всичко върви нормално. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Спокоен съм, че няма да имаме дефицит, 

понеже ще съберем тези пари. Нали така? 

Д-Р ДЕЧО ДЕЧЕВ: Да. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Г-жа Начева направи изявление в пресата, 

много се шуми днес отново, че всичко, което остане от незаплатеното, ще 

го прехвърлим в плащания за чуждите здравноосигурителни фондове. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Преизпълнение на приходите, ако има. Защото 

здравни вноски незаплатени трябва да отидат, както вече отбелязах не 

случайно § 2 – само за здравни дейности. Т.е. от болнична медицинска 

помощ, първична и специализирана извънболнична помощ не можем да 

насочим средства към чужди фондове. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Колко очакваме преизпълнение на 

приходната част? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Това към края на месеца ще можем да го кажем. 
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ГРИГОР ДИМИТРОВ: До сега има ли преизпълнение или не? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: На този етап – не, защото виждате, че процентът.. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Видях го. Т.е., изведнъж ще дойдат едни 

пари… 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Не изведнъж, но по принцип и миналата година 

така беше, знаете, последния месец, към края на ноември… 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Ако ние знаем колко средно всеки месец 

събират, а са събрали малко повече, всеки месец ще знаем колко вървим 

напред. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Ако позволите, г-н Димитров, извинявайте, че Ви 

прекъсвам. Има 77 млн. лв. неразпределени в оперативния резерв, за които 

също допълнително ще вземем решение. Т.е., и там има резерв за 

заплащане на дейности в направления, които решим, евентуално 

европейски плащания… 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Ще гласуваме ли отчета за бюджета? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Който е съгласен да приемем информацията за 

отчета за бюджета към 30.09.2019 г., моля да гласува. Против? Въздържали 

се? Няма. Благодаря Ви. 

По т. 1 от дневния ред 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Приема за информация текущото изпълнение към 30.09.2019 г. на 

бюджета на НЗОК и изпълнението към 30.09.2019 г. на договорените 

обеми, съгласно чл. 177а и чл. 334а от Националния рамков договор (НРД) 

за медицинските дейности за 2018 г. и чл. 120а, ал. 2, т. 3 от НРД за 

денталните дейности за 2018 г. 
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2. Приема, в приложение към настоящото решение, актуализирано месечно 

разпределение на бюджета на НЗОК за 2019 г. 

3. Възлага на управителя на НЗОК да утвърди разпределението на 

средствата по бюджетните сметки на ЦУ на НЗОК и РЗОК за 2019 г., 

съгласно настоящото решение. 

ЗА – Жени Начева, д-р Бойко Пенков, Галя Димитрова, Теодор Василев, 

Григор Димитров, Оля Василева. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Следващата точка са компенсирани промени. Ако 

някой желае да вземе думата? 

Д-Р ДЕЧО ДЕЧЕВ: В рамките на едно РЗОК, от една болница на 

друга болница. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Аз имам едно предложение. Когато има 

такива компенсирани плащания, нека да не се занимава Надзорният съвет, а 

да го дадем на управителя да го решава, защото нищо не се променя. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Аз нямам нищо против. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Защо трябва да се занимаваме с всичко? То е 

прехвърляне на едни пари от едно място на друго място. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Още повече, че ние сме записали в Правилата, че е 

по съгласие на двете лечебни заведения. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Да го запишем като решение, да го 

упълномощим и да го прави. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Добре. Който е съгласен с предложените 

компенсирани промени за РЗОК – Бургас, моля да гласува. Против? 

Въздържали се? Няма. Благодаря Ви. 
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По т. 2 от дневния ред: 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Утвърждава компенсирани промени на месечни стойности за дейностите 

в болнична медицинска помощ за РЗОК Бургас за месеца на заплащане 

ноември 2019 г., в приложение към настоящото решение.  

2. Възлага на управителя на НЗОК да разпореди на директора на РЗОК 

Бургас утвърдените стойности, съгласно т. 1 от настоящото решение 

месечни стойности, да се отразят в договорите на УМБАЛ „Дева Мария“ 

ЕООД, АМЦСМП „Очна клиника д-р Хубенов“ ЕООД, МБАЛ „Бургас 

Мед“ ЕООД, УМБАЛ „Бургас“ АД и СБР „Несебър“ АД. 

ЗА – Жени Начева, д-р Бойко Пенков, Галя Димитрова, Теодор Василев, 

Григор Димитров, Оля Василева. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Следващата точка е Проект на Наредба за 

изменение и допълнение на Наредба № 10 от 2009 г. за условията, реда, 

механизма и критериите за заплащане от Националната 

здравноосигурителна каса на лекарствени продукти, медицински изделия и 

на диетични храни за специални медицински цели, договаряне на отстъпки 

и прилагане на механизми, гарантиращи предвидимост и устойчивост на 

бюджета на НЗОК. Проектът го предлагаме на Вашето внимание във връзка 

с  възникване на ангажиментите на касата от следващата година да заплаща 

медицинските изделия на хората с увреждания. 

Д-Р ДЕЧО ДЕЧЕВ: Ако искате да поканим д-р Алексиева, защото тя 

е работила по Проекта. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Добре. 
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В залата влиза д-р Боряна Алексиева - директор на дирекция 

„Лекарствени продукти, медицински изделия и диетични храни“. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Проектът е изготвен от екип на Министерството 

на здравеопазването. Изпратихме го на колегите от касата. В доклада те са 

отразили свои бележки и предложения за промени, които аз лично нямам 

против да приемем по принцип, защото ние така или иначе заедно с тях ще 

продължим да работим по този проект, тъй като той след това ще се качи на 

сайта на Министерството на здравеопазването за публично обсъждане в 

определен срок заедно с промяна в Наредбата за медицинските изделия, 

която също ще допълва тази Наредба. Това, което е записано в проекта за 

изменение на Наредба 10 е, че се обособява раздел, който визира именно 

този тип медицински изделия. Предвижда касата на принципа на 

останалите медицински изделия да договаря с търговците на тези изделия 

на базата на спецификация, която е предварително утвърдена и подготвена, 

конкретните обеми и цени, при които след това ще се реализира плащането 

към съответните търговци на тези изделия. Новият момент е, че са 

регламентирани изисквания за оценка, за документация, за електронен 

обмен на информация. Същите принципи и правила, с които се работи с 

останалите търговци на медицински изделия, свързани с болничната и 

извънболничната медицинска помощ - дейностите, които касата заплаща. 

До този момент подобни изисквания не са съществували, доколкото аз поне 

знам, в настоящата практика и те се въвеждат за пръв път. Ако този проект 

бъде одобрен и по този механизъм, ние ще подготвим проект на 

спецификация, която вече на базата на тази Наредба да бъде утвърдена 

също от Надзорния съвет и на базата на нея да се проведе договарянето на 

тези изделия. Текстовете са разписани доста ясно. Ако иска някой от Вас 

нещо да каже и след това колегите от касата да мотивират техните 

предложения, с които, аз пак подчертавам, че съм съгласна и 
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Министерството на здравеопазването ще ги вземе предвид при 

окончателната подготовка на проекта на Наредбата.. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Ще ги вземе предвид или ще ги промени? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Ще промени съгласно предложението на касата. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Аз съм гласувал против прехвърлянето към 

касата на медицинските изделия за хората с увреждания. Съгласно закона 

касата има предназначение да обслужва сектор здравеопазване, а не сектор 

социални дейности. В класификатора изрично е казано какво са социални 

дейности и какво е здравеопазване. Самото включване в дейността на 

касата е нарушение на Закона за здравното осигуряване и статута на 

здравната каса. И ако нещо се прави, понеже съм гласувал против и съм 

много спокоен ще го отстоявам това „против“ винаги, трябва юристите на 

касата да сезират, че става закононарушение. Аз се посъветвах с хора, 

които казват, че вие поемате дейност, която е извън предмета на вашата 

дейност. 

Д-Р ДЕЧО ДЕЧЕВ: В това, което сме представили на вниманието на 

Надзора са описани нашите предложения кои нормативни документи 

трябва да се променят и в какъв вид, за да се случи това нещо. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Да има делегация за промяна на закона и да 

се промени закона с тази дейност. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Защо чак сега сте се сетили в последния 

момент? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: До 30 юни 2020 г. ни е дадено време. Ние сме се 

сетили от много месеци. Сега внасяме проект на Наредба. Този текст в 

Закона е факт и отново подчертавам, че никой тук, от нас присъстващите, 

този текст не го е предлагал, включително и от Министерството на 

здравеопазването. 



19 

 

В момента трябва да търсим механизъм и това, което обсъждаме в 

момента, е как да изпълним този закон, използвайки единствено и само 

най-добрите части от капацитета на касата и как да оставим други функции 

към МТСП, т.е. да намерим правилния механизъм. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: А численост не ни е дадена за това нещо. Да 

се удължи срокът и след 30 юни 2020 г. Пак се връщам на закона. 

Предметът на дейност на Националната здравноосигурителна каса не е 

извършване на социални дейности, а е: записано е първо, второ, трето, 

четвърто. Значи Националната здравноосигурителна каса ще върши 

функции, които не са разписани в Закона за здравното осигуряване. Аз 

търся нормативното решение на въпроса.  

Д-Р ДЕЧО ДЕЧЕВ: За мен правилното решение е да се търси 

отлагателен срок. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Според мен трябва да се борим да отпадне, 

ако не отпадне поне една година подготовка. 

Д-Р ДЕЧО ДЕЧЕВ: Ние сме си дали предложенията. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Трябва да изградим предложение за един 

модел как да изглежда това нещо и ако се приеме този модел, и тогава да 

направим документ за неговата работа. И това трябва да се направи в 

рамките на една година, ако искаме да го направим както трябва. В 

противен случай проблемите ще се задълбочат. Може би е разумно на 

етапи да се поема дейността. 

Д-Р ДЕЧО ДЕЧЕВ: Другият вариант е частичният начин. Първо да 

поемем тези, които не са с вродени увреждания. Там нещата могат да се 

унифицират и там може да се направи договаряне. Това също е някакъв 

вариант, да се отиде на групи. Да е на група.  
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ГРИГОР ДИМИТРОВ: Според мен, трябва да ги разделим случаите 

на унифицирани случаи и други, които искат целево гледане. При 

унифицираните е ясно какво трябва. 

Д-Р БОРЯНА АЛЕКСИЕВА: Важно е да се спази принципът на 

равнопоставеност, за да може на хората с увреждания, които са по-

специфични да се каже защо не за всички едновременно. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: То нали сега системата си работи. Те го 

правят, както са го правили и досега. Ние искаме следващите месеци да 

вземем едно парче, да го обработим и да го направим перфектно. Те 

продължават да си правят нещата. Ние взимаме това парче и го изтегляме 

от тях. След това взимаме второ парче. 

Д-Р БОЙКО ПЕНКОВ: Може ли да гласуваме? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да гласуваме, че приемаме тези промени и 

предложенията на касата, и продължава дискусията в хода на обсъждане на 

промените в Наредба 10 по всякакви възможни начини и нива. 

Д-Р ДЕЧО ДЕЧЕВ: На следващия Надзор да получите информация 

какво от това, което е написала касата и какво се е получило. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Ние можем ли да предлагаме нормативни 

промени? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Те са включени. 

Д-Р ДЕЧО ДЕЧЕВ: Те са предложени.  

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Аз ще подкрепя това нещо. 

Д-р Боряна Алексиева напуска заседанието. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Остана една точка в т. Разни, ако можем да 

поканим г-жа Гергана Ненчовска. 
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В залата влиза Гергана Ненчовска - директор на дирекция 

„Информационни технологии и системи за здравноосигурителни 

плащания“. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Става дума за това, че се изпълнява договор за 

консолидационна платформа за база данни, като услуга и доставка на 

лицензи за софтуерни продукти за нуждите на основните системи на НЗОК 

и във връзка с този договор Оракъл ни предоставят информация за 

изискванията към помещението за разполагане на въпросното оборудване. 

По всички критерии, които Оракъл е изброил, осем са критериите за 

разполагане на оборудването, за съжаление, касата разполага само с един 

критерий и това налага необходимостта да се съхраняват тези неща в тяхна 

база. Това предлагаме на Вашето внимание да го решим, накратко казано. 

ГЕРГАНА НЕНЧОВСКА: И други институции плащат наем. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Имаме ли алтернатива на това решение? 

ГЕРГАНА НЕНЧОВСКА: Не. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Като нямаме, какво му мислим тогава. Ако 

има алтернатива – да, но като няма... 

ГЕРГАНА НЕНЧОВСКА: Ние не отговаряме на критериите, които 

са посочени от Оракъл. 

ОЛЯ ВАСИЛЕВА: Като няма друга алтернатива, да го гласуваме. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Ако нямате възражения, който е съгласен с 

предложеното решение, моля да гласува. Против? Въздържали се? Няма. 

Благодаря Ви. 
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НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Одобрява и дава съгласие да бъде сключен договор с „Информационно 

обслужване“ АД за временно и възмездно ползване част от недвижим имот, 

находящ се в гр. София, ж.к. „Изгрев“, ул. „Лъчезар Станчев“ № 11, етаж 1 

- партер, а именно: 7,00 кв.м. от техническо помещение, при осигурени 

параметри и стойности на параметрите (ИКТ обкръжение). 

2. Възлага на управителя на НЗОК да сключи посочения в т. 1 договор.  

ЗА – Жени Начева, д-р Бойко Пенков, Галя Димитрова, Теодор Василев, 

Григор Димитров, Оля Василева. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

 ЖЕНИ НАЧЕВА: Утре се разглежда проектозаконът за бюджета на 

касата в зала „Изток“. Всички сте поканени, който желае да присъства, като 

членове на Надзорния съвет.  

Пожелавам Ви лека вечер. Закривам заседанието. 

  

Заседанието приключи в 17.30 часа 

 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА 

НАДЗОРНИЯ СЪВЕТ НА НЗОК: 

 

ЖЕНИ НАЧЕВА 

 

 

Изготвил: 

Д. Беличева 


